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I brev af 9. oktober 2019 har udvalget efter ønske fra Liselott Blixt (DF) stillet mig 

følgende spørgsmål: 

Alm. del spørgsmål 47 

Hvordan vil ministeren sikre, at vi får uddannet tandlæger nok? 

Svar 

I foråret 2019 offentliggjorde Sundhedsstyrelsen Tandplejeprognose 2018-2040, 

som bl.a. belyser det forventede udbud af tandlæger i tandplejen. Prognosen gav 

anledning til, at Sundhedsstyrelsen anbefalede et øget optag på tandlægeuddan-

nelsen, så der fremadrettet uddannes minimum 140 tandlæger årligt. 

 

På den baggrund har jeg med virkning fra studiestarten i år hævet loftet over opta-

get på tandlægeuddannelsen (odontologi) med 15 pladser på bacheloruddannel-

sen på både Københavns Universitet og Aarhus Universitet.  

 

De nye lofter medfører, at der kan optages i alt 200 studerende på bacheloruddan-

nelsen i odontologi fordelt på de to uddannelsessteder, hvilket med det nuvæ-

rende frafald svarer til, at der uddannes ca. 146 kandidater i odontologi årligt. 

 

Ministeriet modtager årligt medio oktober indberetninger fra uddannelsesinstitutio-

nerne om årets optag af studerende. Indberetningerne fra i år viser, at der er opta-

get i alt 173 studerende på tandlægeuddannelsen på de to uddannelsessteder. I 

Aarhus er optaget øget i overensstemmelse med det nye loft, mens optaget på 

tandlægeuddannelsen i København er faldet en smule. 

  

Det er vigtigt for regeringen, at der bliver uddannet det rigtige antal tandlæger. Jeg 

har derfor bedt Styrelsen for Institutioner og Uddannelsesstøtte tage kontakt til de 

to universiteter med henblik på en drøftelse af, hvordan vi bedst muligt indfrier re-

geringens ambition om et optag på tandlægeuddannelsen, der modsvarer samfun-

dets behov.  

 

 

Med venlig hilsen 

 

 

Ane Halsboe-Jørgensen 
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